
Obě čkyňské praktické
lékařky, MUDr. Marie
Kučerová i MUDr. Marie
Křížová, se přestěhují ze
zdravotnického střediska,
domu č. 134 nedaleko ná-
městí, do lepšího. Dům,
kde obě dvě ordinují, je ve
špatném stavu a jeho opra-
va není aktuální.

Jako první ohlásila svůj
odchod přímo na zase-
dání obecního zastupitel-
stva doktorka Kučerová.
Od ledna za ní budou
chodit její pacienti do
bezbariérového domu na
rovince, kde se po všech
stránkách zvýší komfort
všech jejích pacientů. „Do
domu se mohu bez vět-
ších stavebních úprav 
se svojí ordinací ihned
nastěhovat. Jedná se o
nízkoenergetický příze-
mní dům s bezbariéro-
vým přístupem, zastře-
šenou terasou pro par-
kování kočárků, s parko-
vacími místy a s vý-
borným příjezdem pro
sanitní vozy,“ popsala
Marie Kučerová.

Dům, který stojí 2,4 
milionů korun, byl ale
nad její finanční mož-
nosti. Rozhodla se oslovit
sponzory a požádala 
o příspěvek obecní za-
stupitele. „Možná se ně-
komu může zdát, že je to
hodně peněz, ale je třeba
vzít v úvahu, že na zdra-

votnictví jsme dlouhá léta
nikomu nepřispívali,“ uvedl
během jednání starosta
Čkyně Stanislav Chval 
s tím, že peníze (500 tisíc
Kč) jí obec věnuje pod
podmínkou, že v tomto
novém domě bude ordinovat
minimálně po dobu 10 let.
„V opačném případě bude
muset peníze vracet,“ do-
plnil starosta.

Stěhování ohlásila 
také doktorka Křížová.
Kam odejde, ještě ne-
chtěla specifikovat. „Půj-
de o objekt v centru obce
v blízkosti autobusového
nádraží. Rekonstrukci
chceme zahájit na jaře
příštího roku a do provozu
bychom chtěli ordinaci uvést
do konce příštího roku, ordi-
nace bude v přízemí s bez-
bariérovým přístupem,“
uvedla doktorka Křížová.
O příspěvku obecního za-
stupitelstva neuvažvala.
„Ale za  situace, kdy byl
poskytnut příspěvek na
nákup jiné soukromé ordi-
nace, nemohu tuto variantu
vyloučit,“ doplnila.

Generální oprava domu
číslo 134, který ve Čkyni
slouží jako zdravotnické
středisko, je podle sta-
rosty Chvala nevyhnu-
telná. „Není důležité, jestli 
v něm budou i nadále ordi-
nace lékařů. Jeho stav  je 
havarijní. Stejně dobře mo-
hou tyto prostory využít

čkyňské spolky. Ve Čkyni
chybí i prostor, kde by se
setkávaly maminky s dět-

Václav Telingr je dalším 
v řadě, který odpoví na tra-
diční otázky pro čkyňské za-
stupitele. V zastupitelstvu je
už čtvrté období a patří tak
mezi nejzkušenější. Pracuje
jako opravář forem u firmy
Seaquist Closures /Löffler.  

Proč jste se rozhodl stát se
zastupitelem? 

Kandidoval jsem hlavně
proto, abych podpořil sou-
časného starostu, a zároveň
jsem nechtěl, aby o obecním
rozpočtu rozhodovali lidé,
pro které je na prvním místě
vlastní prospěch. Výsledek
voleb ukázal, že jsem
toto  přání  neměl sám. 

V jakých oblastech jste nej-
více prospěšný a kde jsou
vaše slabiny?

Žádná oblast není mojí pri-
oritou. Pracuji v kontrolním 
výboru a tak se svými kole-
gy zastupiteli pravidelně
řešíme běžné problémy obce.
Já obecně nemám rád kon-
fliktní situace. Pokaždé,
když je to možné, se snažím
hledat řešení přijatelné pro
všechny zúčastněné. 

Která témata se vás osobně
nejvíce dotýkají? 

Jsem moc rád, že se po

mi,“ nabídl při jednání zastu-
pitelstva starosta možnosti,
jak prostory využít. (pp)

mnoha problémech podařila
vybudovat  hřiště pro nej-
menší děti a i multifunkční
hřiště. Je vidět, že když 
táhnou všichni za jeden pro-
vaz, tak to jde. V těchto pří-
padech má velkou zásluhu
na výši přidělených dotací
paní Jana Benešová. Rád
podpořím snahu paní Ho-
lečkové  při modernizaci
mateřské školky. Mám ra-
dost z výsledků malých fot-
balistů a velmi oceňuji práci
lidí kolem nich. Určitě mě
zajímají témata mezilid-
ských vztahů, občas mi
vyrazí dech, kam až může
zajít lidská zloba. 

Jaké zajímavé otázky s kole-
gy v zastupitelstvu řešíte?

Základem jednání většiny
zastupitelstev je každodenní
chod obce. Letos je velkým
tématem rekonstrukce sy-
nagogy, na kterou se poda-
řilo získat vysokou dotaci,
a tak se nejen Společnost
pro obnovu synagogy, ale 
i my dočkáme za dva roky
zajímavého kulturního cen-
tra ve Čkyni. Ale řešíme i to,
kdo bude zařizovat občer-
stvení o pouti. Jen mě mrzí
malá účast občanů  na
schůzích zastupitelstva. 

(pp)
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Oba čkyňští praktičtí lékaři 
se přestěhují

Snažím se najít řešení přijatelné 
pro všechny zúčastněné
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Investice a opravy v roce 2010 – 2011

Fasáda hasičské zbrojnice Dolany Autobusové zastávky (Dolany, Horosedly, Onšovice)

Hřiště pro nejmenší na “rovince” Chodníky a komunikace u řeky

Lávka pro pěší a parková úprava Výměna oken a dveří na budově MŠ

Nábytek do tříd v MŠ Nábytek do šaten v MŠ

S koncem roku nabízíme čtenářům rekapitulaci největších investic a oprav ve Čkyni a spádových obcích.
OÚ Čkyně
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Nová třída v MŠ Houpačky u MŠ

Nábytek do jídelny ZŠ Podlahové krytiny na OÚ Čkyně

Toalety na 1. stupni ZŠ Výměna oken a dveří na budově ZŠ

Multifunkční hřištěKomunikace za OÚRozhlas
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Obřadní síň na OÚ Čkyně Obřadní síň na OÚ Čkyně

Investice a opravy v roce 2010 – 2011

Zastupitelstvo obce Čkyně
dne 31. 10. 2011

schválilo:
– doplnění programu: do bodu 5 – schválení žádostí
na MMR, do bodu 9 – přidání jedné žádosti, vložení
bodu před bod 11 –  zpráva z kontrolního výboru 
– rozpočtový výhled finančního hospodaření Obce
Čkyně 2010 – 2013
– účast na společném projektu SO Věnec do Pro-
gramu obnovy venkova DT7 – název projektu:
„Zlepšení stavu obecních objektů v Dobrovolném
svazku obcí Věnec III.“ včetně použití vlastních fi-
nančních zdrojů do výše 90.000,– Kč
– podání žádosti na obnovu majetku poškozeného
živelní pohromou v  roce 2011 z  MMR – obnova
místní komunikace v osadě Onšovice po přívalovém
dešti 2011, obnova místní komunikace Dolní Spůle
po přívalovém dešti 2011, obnova požární nádrže
v osadě Onšovice po přívalovém dešti 2011, obnova
mostku v Onšovice – Spůlka po přívalovém dešti
2011, obnova místní komunikace kolem ČOV po 
přívalovém dešti 2011
– finanční příspěvek v částce 500.000,– Kč vázaný
na dobu 10 let na zakoupení a zřízení ordinace
– plán společných zařízení, jež je vzhledem
k  rozsahu pozemkové úpravy součástí zpraco-
vaného návrhu „Jednoduché pozemkové úpravy
v katastrálním území Čkyně“ 
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva
odpovídajícího věcnému břemenu pro E.On na
pozemky parc.č. 1124/1, 1125, 1124/22, 1124/21,
87/10, 774/3, 1142/1 v k.ú. Čkyně
– pronájem části pozemku (komunikace) č. parc.
1140/8 o výměře 12 m2 za 10,– Kč za 1 m2/1 rok od
pana Michala Šmída, Čkyně 8
– záměr o pronájmu zahrádky č. parc. 87/7, část o
výměře 39 m2

– záměr o pronájmu zahrádky č. parc. 87/6, část o
výměře 41 m2

pověřilo: 
– starostu ke kontaktování pana Jiřího Mikeše
s  požadavkem na odkoupení budovy č.p. 78 ve
Čkyni

doplnilo:
– program obnovy vesnice Čkyně 2007 – 2013 o pro-
jekty: splašková kanalizace Dolany; rekonstrukce
zdravotního střediska: zateplení, výměna oken,
rekonstrukce instalací, bezbariérový přístup; za-
teplení bytového domu č.p. 163: zateplení, výměna
oken, odvlhčení; zatrubnění přepadu požární ná-
drže ve Spůli; revitalizace centra obce – rekon-
strukce parku

vzalo na vědomí:
– žádost Ing. Františka Švíka a odpověď Ing.
Stanislava Chvala
– zprávu z kontrolního výboru
– informace o projektu hřiště pro nejmenší
– informace o projektu vybavení MŠ
– informace o výběrových  řízeních na projekty:
cesta Spůle – STRABAG a.s., multifunkční hřiště –
STAREKO s.r.o., synagoga – STAVOJ s.r.o. – Jan
Vojtíšek
– informace o projektu na nezaměstnaného z úřadu
práce

Příjemné prožití
vánočních svátků,
hodně štěstí a zdraví 
do nového roku 2012
přeje všem obyvatelům Čkyně

Ing. Stanislav Chval – starosta obce



Hasiči z Dolan uspořá-
dali v sobotu 5. 11. 2011
již tradiční podzimní
Fichtlcup. V kategoriích
Vořežplech, Speciál a Klasik
se závodu zúčastnilo cel-
kem 44 závodníků.

Jezdilo se na plný plyn,
počasí se vydařilo, občer-
stvení bylo zajištěno 
a tak si diváci i závodníci
přišli na své. Již teď se
můžete těšit na další Fichtl-
cup, který bude na jaře.

(sh)
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Akce s Vláďou Hoškem

Promítání snímků z cest

Restaurace ve Votáčce a fotograf Vláďa Hošek Vás
zvou na další promítání snímků z cest. V jídelně,
vždy od 18.00 hodin:
úterý 13. prosince 2011 – Národní parky USA, 
západní část
úterý 10. ledna 2012 – Rumunsko, Dunajská delta
úterý 7. února 2012 – Zimní Šumava, Národní
parky České a Saské Švýcarsko

Pozvání na koncert

Hotel Iren a fotograf Vláďa Hošek Vás zvou v pátek
9. prosince od 20.00 hodin do hotelu Iren na koncert
muzikanta Toníka (Yettiho) Jelínka – kytara 
a foukací harmonika a současné promítání snímků
fotografa Vládi Hoška.

Pozvání na světovou výstavu květin 
do Holandska

Tato výstava květin se v Holandsku pořádá jednou
za 10 let. Příští rok bude již 6. ročník ve městě
Venlo. Firma Oehling CZ organizuje společně s fo-
tografem Vláďou Hoškem zájezd na tuto exklusivní
výstavu a to nejen pro fotografy. Akce bude na 3 dny
koncem měsíce dubna 2012.
Program: 2 dny výstava a 3. den v Amsterodamu
Bližší informace na tel: 606 654 522.

Poděkování
Děkujeme mladému muži ze Čkyně, který nám ve
večerních hodinách dne 28. 10. 2011 pomohl při
havárii automobilu, po té co jsme vjeli do příkopu.

Děkují manželé Marešovi z Vimperka. 

V Dolanech se jezdil Fichtl cup

Foto: Stanislav Hadrava      

Chcete mít vždy aktuální zprávy z
Vaší obce a okolí?

Tak navštivte webové stránky
www.ckyne.eu!

PLACENÁ INZERCE

Hasiči ze Čkyně mají v prosinci
výroční schůzi

Hasiči z místního Sboru dobrovolných hasičů Čkyně
srdečně zvou všechny své členy na výroční schůzi,
která se bude konat 9. prosince od 19:00 hodin
v salónku u Kainců. Všichni členové jsou srdečně
zváni! 

Program výroční schůze:
1) Zahájení a přivítání hostů
2) Zpráva o činnosti SDH 
3) Zpráva o požárech a soutěží
4) Zpráva vedoucího dětí
5) Zpráva hospodaření SDH
6) Zpráva revizora účtu
7) Návrh práce a hospodaření na rok 2012
8) Návrh rozpočtu na rok 2012
9) Diskuze
10) Návrh na usnesení
11) Závěr, volná zábava

Vzpomínka na léto – příjemné posezení u krbu,
které si vytvořili nájemníci domu čp. 134

Foto: V. Hošek
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KOS Vás zve na živý betlém

Přijďte si 23. 12. 2011 od 19 hodin do
čkyňského parku spolu s Ježíškem 

zazpívat koledy, nasát vánoční atmosféru 
a společně se těšit na Štědrý den. 

Pozvánka na vánoční koncert

Dne 22.12. 2011 od 18 hodin již tradičně 
v kostele zazpívají děti z pěveckého sboru

Růže a komorní sbor Rosetta.
Srdečně zveme všechny, kteří by si s námi
chtěli zpříjemnit jeden z předvánočních

večerů.



Je konec podzimní části
fotbalové sezóny. Čas na
bilancování. O tom, jak
úspěšná byla pro Čkyni,
jsem si  v půlce listopadu
povídal s nejmocnějšími
muži čkyňského fotbalu.
Předsedou a trenérem
prvního mužstva Jaromí-
rem Kaincem (JK), ve-
doucím áčka a trenérem
mládeže Michalem Uhlí-
kem (MU), dlouholetým
členem výboru SK Čkyně
Janem Dědem (JD) a tre-
nérem béčka Josefem
Stejskalem (JS).

Pánové, jaká byla první
půlka fotbalové sezóny
pro Čkyni?

JK – Jako předseda
můžu být plně spokojený
jen s mládeží, a to jak s
mladou i starší příprav-
kou, tak  i s dorostem.
Spokojený jsem i s béč-
kem, které je třetí. Áčko
nám zatím moc radost
nedělá. Je předposlední.
Čeká nás hodně práce v
zimní přípravě. Trápila
nás i marodka.

MU – S nejmenšími jsem
spokojený moc. Sám tré-
nuji starší přípravku,
jsme po podzimu první.
Sice to neberu jako
samozřejmost, ale v téhle
kategorii jsme na takové
výsledky zvyklí. U mlad-
ší přípravky se objevilo
dost nových hráčů, chodí
jich na trénink vždy
okolo dvanácti, což před-
tím nebylo zvykem.
Chodilo jich pět, šest 
a vypadalo to, že tohle
mužstvo nebude fungo-
vat. Teď jsou tam úplně
noví kluci, na které se
nabalí jejich kamarádi.

A dva noví trenéři Mar-
tin Chalupa a Petr Bíca,
kteří mužstvo perfektně
vedou. Zatím jsou po se-
zóně třetí. Velkou radost
mi dělá taky dorost, kde
mají moc dobrou partu.
Už druhý rok jedou pod
Šimonem Blaschkem a
Patrikem Krullem. Mají
dobrou partu i dobré
výsledky, i když v posled-
ních kolech trochu kul-
hali.

JS – Se třetím místem
béčka jsme spokojeni.
Tabulka je hodně vyrov-
naná, i když jedna pro-
hra znamená pád. U nás
je nejpodstatnější, že po-
řád fungujeme jako re-
zerva áčka. Například
teď mohl do áčka plno-
hodnotně zaskočit bran-
kář béčka Pepa Kainc.
Taky si v béčku kopnou
dorostenci, kde jsem také
začal působit jako trenér.
I když tam spíš jen sle-
duju. Nechci tam do niče-
ho zasahovat, protože jim
to funguje perfektně.

JD – Všechno bedlivě sle-
duju a mám radost z
každého úspěchu. Hlav-
ně z toho posledního, kdy
jsme v derby porazili
Lažiště. Jsem rád, že v
těžších chvílích, které se
během sezóny objevily, se
kluci semkli. Míra Kainc
výrazně zvedl sebevě-
domí hráčů a doufám, že
přes zimu jim hodně
naloží. Jsem pyšný na
práci s naší mládeží, že ti
kluci jak stárnou, tak
postupujou i našimi man-
čafty. To je krédo každé-
ho oddílu, aby se kluci 
z dorostu vypracovali až
do áčka. Vždyť třeba mla- 

ďoši Babka s Králem
dnes rozhodují zápasy.

Kdy začne áčku zimní
příprava?

JD – Začne v prosinci 
a dvakrát týdně budou
kluci chodit do tělocvič-
ny. Trenéři vidí, že hráči
na tom nejsou úplně nej-
líp fyzicky.  Důležité je,
že trénovat chtějí i hráči.
Až začne jarní sezóna,
tak doufáme, že budou po
fyzické stránce skvěle
připraveni, což byla vždy
hlavní devíza čkyňského
mužstva.

MU – V lednu budeme
jezdit na turnaje do Stra-
konic. Příprava bude pro-
bíhat v místních pod-
mínkách.

Který z kluků se takzva-
ně vyloupnul a usadil 
v prvním mužstvu?

JK – Josef Vondrášek,
Karel Pojsl, Imra Pinke 
a šikovný gólman Aleš
Holfeld, který se bohužel
zranil. Zimní přípravu 
s námi prodělají další
nadějní dorostenci Mar-
tin Chalupa, Lukáš To-
man a Marek Kuta.

Navíc dorůstají další.
Nemáme problém s tím,
že bychom neměli hráče.
Byly doby, kdy jsme
hráče nakupovali a shá-
něli, dneska tu všichni
vyrůstají. Je třeba jim

dát šanci, oni jsou šikov-
ní a zvládnou to. Navíc se
velmi kvalitně rozvíjí
spolupráce s Malenicemi,
kde hrají I. B třídu. Do
Čkyně jezdí trénovat ti
nejmladší z Malenic.
Všechno má na starost
Ježek. Když se tam obje-
ví nějaký talent, tak nám
ho pustí do Čkyně. Tak
tomu bylo například 
v případě Martina Ko-
touse, nebo Pavla Hoška. 

Takže budete chtít na
jaře kraj udržet?

JK – Určitě. Už jen pro
mládež, která nám tu vy-
růstá a pro kterou chceme
kraj udržet, aby si ho také
mohli zahrát. Samozřej-
mě máme finanční prob-
lémy, neustále hledáme
sponzory. Fotbalová sezó-
na ve Čkyni stojí 650 tis.
korun. Kdybychom hráli
I. A třídu, tak by náklady
byly stejné. Sestup by
neznamenal nějakou fi-
nanční výhodu.

Na závěr chci popřát
všem čtenářům hodně
zdraví a štěstí, nejen fot-
balového.

JD – Určitě budeme rádi,
když všichni přijdou na
Sportovní ples, který se
bude konat sedmého
ledna a zazpívá na něm 
i populární zpěvák Mar-
tin Pošta.

(pp)
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Krajskou soutěž chceme
udržet určitě

Největší kapacity čkyňského fotbalu          Foto: PP



Mirka Potencová strávila
celý loňský rok na ces-
tách. Procestovala Nový
Zéland a vrátila se z této
pohádkové země nad-
šená. Také proto se ve
Čkyni moc neohřeje a v
příštím roce vyrazí na
dlouhou cestu zase. „Za-
tím není jisté kam, tak
nebudu víc prozrazovat,“
říká sympatická Mirka.

Jak dlouho jsi byla na
cestě? Které země jsi
navštívila?

Z  ČR jsem odjížděla 
9. 9. 2010, letěla jsem
z  Vídně přes Soul a do
Aucklandu jsem dorazila
11. září 2010. Z Nového
Zélandu jsem odlétala 
22. 10. 2011, čili jsem byla
na cestách rok a měsíc. 
Cestou zpátky domů  jsem
měla ještě mezipřistání
v Bruneji a potom v Lon-
dýně, abych si cestu tro-
chu zpestřila.

Jak vypadal tvůj návrat
domů?

Můj návrat domů byl
úplně obyčejný, přijela
jsem ráno vlakem z Plzně
a hned ve Strakonicích
mě čekala výluka vlaku,
tak jsem hned věděla, že
jsem zpátky doma.
(smích) 

S kým ses nejdéle vítala?

S maminou jsem proke-
cala půlku dne a pak
jsem se samozřejmě hned
sešla s Mírou (Růžičkou
pozn. red.). Večer pak do-
razili moji nejbližší přá-
telé a zašli jsme si na
pivko na hřiště.

Kde se ti líbilo nejvíc?

To se nedá tak snadno

říct, celý Nový Zéland je
krásný, úžasná příroda 
a přátelští lidé. Ale asi
nejvíce k srdci mi přirostl
sever Jižního ostrova,
v  okolí města Takaka 
a NP Kahurangi. Tam
byly na jedné straně
úžasné lesy a na druhé
nádherné pláže.

Kdo ti na cestě dělal
společnost?

Úplně na začátku mojí
cesty jsem hned pár dní
po příletu do Aucklandu
potkala holčinu z  ČR,
která také cestovala
sama, tak jsem se k ní na
2 měsíce připojila. Potom
dorazila na NZ moje ka-
marádka Hanka a s  ní
jsem strávila převážnou
část mojí cesty (říjen –
květen). A na poslední
měsíce mi dělal spo-
lečníka kamarád Kuba.

Určitě jsi i pracovala.
Čím a kde ses živila?

Mým cílem bylo si na
NZ vyzkoušet, co možná
nejvíce druhů práce, 
a hlavně pracovat venku.
Nejprve jsem pracovala
v  okolí města Hastings
(Severní ostrov) na sadě,
kde jsme se starali 
o jabloně před sklizní
(protrhávali jsme malá
jablíčka, aby rostla jen 
2 až 3 u sebe a měla do-
statek slunce a prostoru).
Dále jsme sklízeli třešně
v oblasti Cromwell (Jižní
ostrov), potom vinnou
révu v  okolí Blenheimu
(Jižní ostrov) a nakonec
kiwi v Bay of Plenty na
Severním ostrově.

Co plánuješ teď?

Zatím nic zvláštního,

budu doma ve Čkyni do
Nového roku. Mám v plá-
nu navštívit všechny
svoje kamarády tady
v  ČR a také vyrazit na
koncerty oblíbených ka-
pel, na nějaké výstavy 
a do divadla. V  tomto
ohledu jsem na NZ opravdu
strádala. (smích)

Jak si teď užíváš Čkyni?

Užívám si náramně.
(smích) Trávím čas hlav-
ně se svými kamarády.
Hned po příjezdu jsem 
si došla na masáž, ke
kadeřnici a na kosmeti-
ku, což jsem si po roce
velice užila. Konečně
jsem také zhlédla hru
Postel pro anděla, moc se 

mi to líbilo a smála jsem
se od začátku do konce.
(smích) Jinak se moc
těším na Vánoce, pečení
cukroví, zdobení stro-
mečku, sníh a vůbec
všechno, co k tomu patří.
Minulé Vánoce jsem
trávila na pláži a bez
kapra, tak se moc těším
zase na českou klasiku.

Zaslechl jsem, že se po
Novém roce chystáš zase
na rajz?

Ano, mám v plánu po
Novém roce opět vyrazit
někam do zahraničí.
Ještě není nic jisté, tak
zatím nebudu více pro-
zrazovat.

(pp)
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Když jsem se po roce vrátila do Čech,
čekala mě výluka ve Strakonicích

Foto: Archiv M. Potencové



Desáté narozeniny osla-
vila čkyňská Komunita
pro duchovní rozvoj.
Většina z nás má s jejími
členy spojenou hlavně ča-
jovnu. Komunita ale pro-
pagovala návrat k pří-
rodě, její členové společně
hledali smysl života 
a odpovědi na základní
filozofické otázy. Na
dalších řádcích si můžete
přečíst rozhovor s jejím
provozovatelem, lesníkem,
milovníkem Šumavy a také
trochu podivínem Petrem
Martanem.

Petře, už je to 10 let co jsi
ve Čkyni založil Komu-
nitu pro duchovní rozvoj.
Přibliž čtenářům, čím se
tvá komunita za tu dobu
zabývala?

Provozovala multikul-
turní centrum. Základem
byla páteční čajovna, kde
se lidé setkávali v  pro-
středí bez alkoholu, kou-
ření, drog, s hudbou 
a symboly prospívajícími
duševnímu zdraví. Na
závěr večera se pořádalo
občanské setkání zvané
„Duhový kruh“, což byla
veřejná debata k  filo-
zofickým i společenským
otázkám. Témata si volili
návštěvníci, kteří se mo-
hli zúčastnit i společné
meditace, zpěvu či hry 
na primitivní hudební
nástroje. Od r. 2006 orga-
nizace vydává několik
publikací ročně.

Zkus přiblížit i historii
členské základny.

Komunita pro duchovní
rozvoj má právní formu
obecně prospěšné spo-
lečnosti (o.p.s.) a ta ze
zákona nemá žádné
členy. Nesdružuje občany, 

ale je založena k posky-
tování služeb. Má však
správní a dozorčí radu 
a výkonného ředitele.
Místo členské základny
má o.p.s. své příznivce 
a zájemce o poskytování
služeb. Do r. 2009 mezi
ně patřili ti, kteří hledali
smysl života, odpovědi na
základní filozofické otáz-
ky, ale i ti, kteří právě
prožívali období osobní
transformační či duchov-
ní krize. Čajovnu také
navštívilo mnoho dětí 
a dospívající mládeže. 

Na co jsi za dobu její 
historie osobně nejvíce
pyšný?

Kdo chce založit ne-
ziskovku – chce-li být
úspěšný – měl by se smí-
řit, že bude pracovat
třeba za polovinu mini-
mální mzdy. Ani tito lidé
nemohou pracovat za tak
málo. Potřebují „zaplatit“
alespoň vděkem zákaz-
níků a veřejným uznáním.

Ale abych se vrátil
k položené otázce: Za nej-
větší osobní úspěch po-
važuji to, že jsem dovedl
vystoupit ze životního
stylu, na který je potřeba
ten výše zmíněný úspěch
proto, abychom se cítili
šťastní a naplnění. S tím
u mne přišla i změna
hodnot, mohl jsem si do-
volit žít více pro ideály,
nevidět jen realitu, hle-
dat a vnímat duchovní
rozměr života. To jsem
však nepovažoval za
konečnou a za úspěch.
Chceš-li, jsem pyšný na
to, že jsem se po létech
z této sféry dokázal vrátit
zpět a stal se poetickým
realistou, reálným filo-
zofem, lesníkem a poli-

tikem. Mám zato, že
jsem za takový příklad
mohl sloužit pro Komu-
nitu a tím vyjadřovat, jak
má probíhat duchovní
rozvoj člověka.

Ve Čkyni jsi známý 
jako provozovatel čajov-
ny. Proč jsi s ní skončil?

Čajovna, a s tím spojená
čajová kultura i prodej
potravin v kategorii zdra-
vá výživa a biopotra-
viny, byl odraz tehdejších
změn ve vědomí lidí a je-
jich hledání nových hod-
not. Bylo to součástí
hnutí zvaného „Nový
věk“, jehož ideály oslovily
mnoho lidí, aniž by si
uvědomovali, že k  ně-
jakému proudu patří.
„Nový věk“ jako hnutí za
návrat k přírodě, skončil.
Takové období, prová-
zené nadšením výz-
namné části obyvatel,
přichází asi jednou za sto
let. Lidé si uvědomili, jak
se vzdálili od přírody 
a chtěli něco udělat pro
návrat. Tomu se nevyh-
nula ani Čkyně. Nabídka
byla vyčerpána, zájemců
ubývalo.

To však nebylo všechno,
co mě vedlo ke uzavření
čajovny. Lidem, kteří
vyznávali stejné ideály,
jsem se vzdaloval. Roz-
hodně jsem si nepřed-
stavoval, že „návrat
k  přírodě“ znamená
opovrhovat hospodářem
a kulturní krajinou,

nechat uschnout lesy Šu-
mavy apod. Nepředstavo-
val jsem si, že to zna-
mená nevidět krajinu
jako živitelku, vymýtit
ovocné stromy a kupovat
banány, napojit se na
plyn z Ruska a fandit di-
vočině. No a tak jsem
skončil s čajovnou.

Nedávno jsi vydal i novou
knihu o Šumavě. Mohl bys
nám přiblížit její obsah?

„Suchá opona Šumavy“
je nejen název nové
knihy, ale i příměr vý-
sledku dvacetileté exi-
stence NP Šumava.
Představuje 41 kilometrů
dlouhé území suchých 
a holých lesů v šíři 1 až 3
km kolem státní hranice
s  Bavorskem a Rakou-
skem. Přináší informace
o stavu lesů a to, že tato
kauza již není odborným
problémem, ale prob-
lémem politickým, ideo-
logickým a duchovním.
Tedy Komunita pro du-
chovní rozvoj, o.p.s. jako
vydavatel nadále působí
v rozměru svého názvu.
Nejde o žádnou „agitku“.
Jde o burcující dílo, které
přináší mnoho argumen-
tací a prosbu k  lidem,
aby svým občanským
postojem pomohli za-
stavit násilí na lesích.

Kniha je pro vážné zá-
jemce a občany Čkyně
zdarma k  vyzvednutí
v sídle o.p.s., Čkyně 197,
nebo na tel. 732 373 448. 

(pp)
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Čajovnu jsem zavřel, 
svůj účel splnila

Petr Martan podepisuje svou novou knihu



Od bratrance z Ameriky
přišel zase zajímavý 
e-mail. V lednu mu bude
89 let, žije v New Yorku,
kde dlouhá léta pracoval
ve známé mezinárodní
instituci. Je republikán,
ale jeho syn volí demokraty.
Vůbec je to nerozděluje.

Ahoj Pepo,
život se všude mění. Kdo
by si kdy pomyslel, že
Slovensko bude jednou
v pozici, kde může zablo-
kovat rozhodnutí EU 
o další finanční pomoci
Řecku! Slovenský parla-
ment pomoc zamítl (sou-
hlasím s tím), ale vláda
padla a Slovensko teď bu-
de poslušně spolupracovat.

Ptal jsi se, jak to bude
s  Palestinou. Jak víš,
návrh na členství Pales-
tiny v OSN se zahrál do
ztracena, takže Obama
nemusel použít právo
veta. V Unescu v Paříži
Palestina pokročila blíž
k  členství, ale USA a
několik evropských států
hrozí finančním bojko-
tem, který by ohrozil
celou tuto organizaci.
Rozkol mezi Izraelem 
a arabskými státy trvá
už 60 let a nejsou vy-
hlídky na kladné řešení.
Hlavním důvodem je, že
Arabové nechtějí uznat
Izrael jako „židovský
stát“. Angličani to předví-
dali, když po 400 letech
turecké hegemonie nad
většinou Středního vý-
chodu po II. světové válce
dostali od OSN mandát
na Palestinu. Evropští
Židé, kteří se po přežití
německých koncentráků
snažili dostat do Pales-
tiny, byli tenkrát Angli-
čany odmítnuti. Chur-
chill byl jediný, kdo pod-
poroval založení židov-
ského státu. V Palestině 

židovské podzemí bojo-
valo proti Angličanům. Ti
v roce 1947 rozdělili Pa-
lestinu na islámskou 
a židovskou samosprávu.
Většina Palestinců s tím
spokojena nebyla a hod-
ně jich šlo raději do exilu,
než aby přiznali Židům
právo zůstat. V roce 1948
OSN formálně schválila
Izrael jako nezávislý stát
za člena této organizace.
Následovaly tři války
s  okolními arabskými
státy, které Izrael vždy
vyhrál. Tím v roce 1967
ztratil Egypt samosprá-
vu nad Gazou a Jordán-
sko nad východní částí
Jeruzaléma a nad východ-
ní Palestinou. Sýrie přišla
o strategické Golanské vý-
šiny. Od té doby se usku-
tečnila mnohá „mírová
jednání“, která ale vždy
ztroskotala. Obama byl
prvním americkým prezi-
dentem, který před ro-
kem vyslovil naději, že
Palestinský stát bude
v  roce 2011 přijat jako
člen OSN. Podmínkou
byl předpoklad (na který
Palestinci zapomněli), že
všichni Arabové přijmou
Izrael jako židovský stát.
Takže jsme tam, kde jsme
byli. Musí se začít znova 
a podmínky pro dohodu
jsou pořád stejné a v těchto
dnech nedosažitelné. 

Já jsem tímto konfliktem
žil v OSN od roku 1955 do
roku 1994. Měl jsem mož-
nost dostat se do Gazy, Za-
jordánska, jižního Liba-
nonu a na Golanské výši-
ny. Ta nenávist mezi Židy
a Palestinci je tak hlu-
boká, že i když někdy
snad bude dosaženo mí-
rové dohody, tak klid na
spolupráci nebude.
Zdraví tě Miroslav.

přepsal  J. Lávička

Jako žačka Obecné troj-
třídní školy v Bohumili-
cích pamatuji tyto oslavy
až do roku 1935.

Pan řídící učitel Jan 
Vejšický, velký vlastenec,
vyzdobil obraz našeho
prvního prezidenta vla-
ječkami a chvojím a i obra-
zy Žižky, Husa, Komen-
ského i dalších buditelů
našeho národa. Nás děti
učil zpívat národní hym-
nu „Kde domov můj?“
i slovenskou „Nad Tatrou
se blýská“. 

První sezónu mají za
sebou děti z nově zříze-
ného sportovního oddílu
Outdoor Kids.  Malí spor-
tovci, kteří se věnují pře-
devším přespolnímu bě-
hu a cyklistice, jí zvládli
na jedničku. Zakladatel
klubu Jiří Mánek proto
může být nadšený. 

„Sice jsme chvíli čekali
na první medaili, ale pak
se to zlomilo. Tu první pro
Outdoor Kids vybojovala na
horských kolech Denisa
Chymčáková z Dolan. Tu si
pamatujeme nejlépe. Pak
už se s nimi roztrhl py-
tel,“ vypráví Mánek.

Klub dnes sdružuje 16
malých závodníků. „Kaž-
dé dítě se u nás naučilo
naší základní filozofii –
jediný soupeř, kterého
musíš překonat, jsi ty
sám. Pokud tohle pochopí
už jako děti, nebudou mít
potřebu se porovnávat
s  ostatními. Pak jsem
pyšný na každého, kdo
překonává vlastní po-
hodlnost a vlastní limity,“
vysvětluje Mánek.

Počet svěřenců je podle
Mánka vyhovující. „Jiné
sportovní oddíly se i diví,
jak je možné, že máme

Písněmi, básněmi a re-
citací jsme oslavovali
naší republiku. Já, tehdy
žačka druhé třídy, jsem
recitovala báseň T. G.
Masaryka – Pravý Čech. 

„Kdo jsi pravý Čech,
marných svárů nech,
každý pracuj na svém poli,
ať je ono jakékoliv, 
pak jsi pravý Čech!“

E. Vančurová
(roz. Marková)

tolik dětí. Tak to bude asi
dobré,“ říká. Hned ale
dodává, že určitě před
nikým nezavírá dveře.
„Mnoho dětí by k nám
chtělo, ale rodiče občas
mají více výmluv než
děti. Víme, že si mamin-
ky mezi sebou povídají  
a že řadu dětí i rodičů by
to k nám lákalo, bohužel
mnohdy neudělají ani ten
první krok.“ 

Outdoor Kids trénují
každý pátek v Zahoříčku
a pauza je nečeká ani 
v zimě. Děti už mají zdar-
ma kompletní výbavu na
běžky, včetně vosků pro
závodění. Už předtím do-
staly krásné klubové
čepice. „Vypadá to i na to,
že dětem budeme moci
dát příspěvek na nákup
zimního klubového oble-
čení, ale to jenom těm,
které budou ve startov-
ních a výsledkových li-
stinách zimních závodů
na běžkách,“ uvádí Má-
nek. „Určitě budeme mít
skútrem vyjeté stopy
okolo Záhoříčka a nechci
to zakřiknout, možná
budeme mít i pronajatou
sněžnou rolbu,“ uzavírá.

(pp)
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Starý republikán o Palestině Vzpomínka na desetileté výročí vzniku
Československé Republiky roku 1928

Jsem na naše děti pyšný



Celkem 28 účastníků
se 15. října zúčastnilo
tradiční čkyňské draky-
ády. Stejně jako v před-
chozích letech ji  zorga-
nizovali na louce za ryb-
níkem členové Kulturní-
ho a okrašlovacího spol-
ku Čkyně. 

Počasí k pouštění dra-
ků bylo přímo ideální.
Podzimní sluníčko pří-
jemně svítilo a vítr byl
dostatečně  silný. „Jsme
rádi, že pouštět draky
letos přišlo zase o něco
více účastníků. V před-
chozích dvou letech to
bylo 24 lidí. Letos 28,“
pochvalovala si Eva Ku-
tová, jedna z organizá-
torek. 

(pp, ek)

O tom, že je podzim plný
barev i změn v přírodě, se 
s dětmi přesvědčujeme při
vycházkách. Někdy máme
štěstí, že vidíme i některá
volně žijící zvířátka. Aby si
děti poznatky o přírodě ještě
více rozšířily, pozvala p. uč.
Holečková do naší mateřské
školy člena mysliveckého
sdružení Františka Duška.

Přinesl s sebou spoustu
obrázků zvířat. Mnohá z
nich děti poznaly, některá

Nejmladší účastník:
1. Anetka Hlinková (2 roky) 
2. Kubíček Nezbeda (3 roky)
(pozn. oba opravdu chvil-
ku draka řídili bez pomo-
ci maminek)

Nejdelší let: 
1. Kája Remeš 
2. Maruška Vintrová 
3. Míša a Verunka Škrlovi 
4. Míša Vyskočilová + Klár-
ka Frčková a Natálka Ema
Turková

Nejhezčí drak: 
1. Klárka Koldová 
2. Honzík Šmíd 
3. Lucinka a Matěj Mat-
heislovi +Natálka Čecho-
vá a Adélka Thorzewsky 

Cena diváků: 
Anička Hanžlová 

pro ně byla neznámá. Vy-
právěl nám, která zvířata
můžeme u nás v obci vidět,
která jsou vzácná, jak žijí 
a čím se živí. Děti si zopako-
valy, že zvířátka mají svůj
domov na poli, na louce nebo
v lese. Znají, že liška spí 
v noře, veverka bydlí na
stromě, zajíc si dělá
postýlku z listí a suché
trávy, myška přebývá na
poli v díře a ptáci si staví
hnízda na stromech. Ví, že

se o zvířata v zimě my-
slivci starají, nosí jim seno,
sůl, kaštany, žaludy, obilí.
Ale povídání o rysech a di-
vokých prasatech bylo pro
většinu dětí neznámé. Pan
Dušek ukázal dětem také
flintu, dalekohled, patrony 
a myslivecké trofeje. Vy-
právění oživil i různými his-
torkami ze své myslivecké

Poznali jsme blíž bývalou
místostarostku Ing. Hanu
Jelínkovou, když byla ještě
běžný zastupitel. Vždy byla
věcná,  měla  vše dobře pro-
myšlené, dovedla si za svým
názorem stát a uměla také
najít kompromis. Chtěla,
aby se obec rozvíjela, tak jak
slíbila voličům.

Hanka založila tradici de-
chovkových koncertů - pou-
ťových i  vánočních. Moc po-
máhala a podporovala myš-
lenku vzniku KOSáků. Její
nápad byl i veliká akce před
lety v  synagoze: sehnala
kroniky, vymyslela pro-
gram, oslovovala pamětníky
čkyňské minulosti a  tvořila
soubory fotografií na stě-
nách synagogy. Mnozí své
vzácné vzpomínky zapůjčili
jen proto, že tuto akci garan-
tovala právě Ing. Jelínková.
Hanka přivedla do synago-
gy občany ze Čkyně i z okolí,
sponzory, regionální politiky,
svoje kolegy, a tím se o syna-
goze začalo daleko víc mluvit. 

Mnoho úsilí a času věno-
vala přesvědčování šéfů
České spořitelny, aby ve

praxe. Také nás trochu 
zkoušel. Dozvěděli jsme se,
že v myslivecké mluvě je
krev barva, liška nemá
čenich ale mordu a ještě
spoustu zajímavých věcí.
Posezení bylo pro nás
poučné a příjemné.

Panu Duškovi ještě jed-
nou děkujeme a přejeme mu
pevnou ruku a bystré oko.

(vp)

Čkyni instalovali bankomat
a i když se to nakonec ne-
povedlo, dala tomu maxi-
mum – jednala s místními
firmami, se starosty obcí,
odkud k nám jezdí lidé za
prací, dělala průzkum prů-
jezdu aut i kamionů. 

O povodních v roce 2002
vyřizovala peníze od Červe-
ného kříže i od ministerstva
pro vytopené a poškozené
vodou. A spoustu jiných
drobných pomocí lidem, 
o kterých nikdy nemluvila. 

Jako pedagog  svým nad-
šením pro práci mnoha dě-
tem ukázala, jak se poctivě
pracuje. Když se rozhodla,
že už nebude zastupitel,
vysvětlila nám, že má moc
práce ve škole,  ale slíbila, že
se na obec zase vrátí. Je to
jeden z mála slibů, které už
nesplní.

Dlouhá léta pracovala 
v čkyňském Sokolu, byla
pyšná na jeho úspěchy. 

Hanka byla chytrá, rovná,
čestná a slušná a měli jsme
ji moc rádi.  

Zaměstnanci Obce Čkyně
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Ve Čkyni pouštělo draky 
28 aviatiků

Vítězové letošní drakyády          Foto: P. Pechoušek

Děti ze školky slyšely vyprávění
o zvířátkách z lesa

Zvířátka v lese                            Autor: Martin Švec

Vzpomínka na Hanu Jelínkovou
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